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čj. DFF/415/22 

 
Zápis z jednání 

Vědecké rady Filozofické fakulty UHK 
konané dne 4. listopadu 2022 

v přednáškové místnosti SM4 FF UHK 
 
Přítomni: dle prezenční listiny, která je přílohou písemného originálu zápisu.  
Omluveni: doc. Matulayová, doc. Tichý, prof. Lošťák, dr. Springerová 
Pozn.: doc. Mácha se s omluvou na jednání dostavil v průběhu projednávání bodu č. 2. 
 
V úvodním slově přivítal pan děkan všechny přítomné členy Vědecké rady FF UHK a dle zaslaného programu 
pozval členy vědecké rady na prohlídku zrekonstruované budovy.  
 
 
Pro prohlídce budovy bylo zahájeno jednání. 
Přítomností nadpoloviční většiny (17 členů) všech členů VR FF UHK prohlásil pan děkan vědeckou radu za 
usnášeníschopnou.  
 
Úvodní slovo měl pan rektor, který krátce pohovořil o finanční situaci UHK v souvislosti s růstem nákladů na 
energie a plánovanou rekonstrukcí budovy C (Pedagogická fakulta UHK).  
Pan rektor dále vyzdvihl umístnění UHK v mezinárodním řebříčku hodnocení vysokých škol THE: World 
University Rankings, kdy naše univerzita zaujímá 6. místo v rámci českého školství.  
 
Pan děkan poděkoval panu rektorovi za úvodní slovo.  Poté seznámil přítomné s dalšími body programu zasedání 
a požádal o případné námitky či návrhy na doplnění. Žádné nebyly. 
 
Program jednání: 

1. Prohlídka nově zrekonstruované budovy FF UHK 
2. Plán realizace strategického záměru a strategie internacionalizace Filozofické fakulty Univerzity Hradec 

Králové pro rok 2023 
3. Zahájení řízení ke jmenování profesorem doc. PhDr. Ladislava Cabady, Ph. D. 

- návrh složení hodnotící komise ke jmenování profesorem 
4. Projednání záměru FF UHK podat dodatek ke smlouvě o změně uskutečňování navazujícího 

magisterského studijního programu N0222A120001 Historie, spočívající v uskutečňování studijního 
programu ve spolupráci se Univerzitou Konštantína Filozofa v Nitře (Slovensko)  

5. Projednání a schválení navrhovaných změn členů komisí státních závěrečných zkoušek uskutečňovaných 
studijních programů FF UHK 

6. Projednání návrhu na změnu garanta navazujícího magisterského studijního programu Sociální práce 
(program je určen na dostudování, od r. 2021 do něj již nejsou přijímáni studenti)  

7. Projednání záměru FF UHK požádat o prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 
Sociologie  

8. Různé 
9. Závěr 

 
Hlasování o předloženém programu jednání: 
Přítomných:  17 
Pro:   17 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Program jednání byl přítomnými členy vědecké rady jednomyslně schválen. 
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2. Plán realizace strategického záměru a strategie internacionalizace Filozofické fakulty Univerzity 

Hradec Králové pro rok 2023 

Úvodní slovo pronesl dr. Filip Rigel, proděkan pro strategii a rozvoj FF UHK, který svou prezentací stručně 
představil plán realizace pro příští rok. Uvedl, že záměrem filozofické fakulty je primárně využit nově 
zrekonstruovanou budovu pro větší prezentaci FF mezi studenty a veřejností. Dr. Rigel dále sdělil, že FF 
počítá s prostředky z NPO, které budou nasměrovány na rozjezd celoživotního vzdělávání v oblasti 
sociální práce a digitalizaci. V příštím roce FF předpokládá čerpání prostředků ITI Hradecko-pardubické 
aglomerace, které budou taktéž směřovat do oblasti digitalizace kulturního dědictví. 
Z vlastních prostředků pak bude pokračovat rozšíření programu na podporu habilitací na FF a dále pak 
podpora akademiků v rámci vypsání interního grantového programu z oblasti flexibilních forem 
vzdělávání.   
 
Slova se dále ujal dr. Hradecký, který sdělil, že rozvoj studijní gesce je ve strategickém záměru uveden 
v prioritě č. 1 – student a sestává se ze tří základních bodů. Prvním je rozvoj studijních programů (žádosti 
o prodloužení akreditací stávajících studijních programů, akreditace nových doktorských studijních 
programů a dále pak akreditace multidisciplinárního bakalářského studijního programu v oblasti 
humanitních a společenských věd v českém a anglickém jazyce). Druhým bodem je příprava studentů na 
budoucí uplatnění mj. ve spolupráci s Radou pro spolupráci s praxí či restrukturalizací didaktického 
centra (OPJAK). Třetím bodem jsou pak flexibilní formy vzdělávání (e-learning, implementace online 
metod). 
 
Dr. Mangel uvedl, že z hlediska oblasti rozvoje vědecké činnosti bude FF pokračovat v podpoře 
excelentní vědy, v podpoře internacionalizace vědeckého prostředí a interdisciplinarity (formou výnosů 
či vlastních interních grantových soutěží s mezinárodní účastí zaměřených na excelentní výsledky). 
Bude podporováno podávání externích grantových projektů na národní i evropské úrovni.  
Prostřednictvím Ediční rady FF UHK je podporováno vydávání monografií a časopisů. 
Dr. Mangel dále informoval o podpoře a rozvoji prostředí aplikovaného výzkumu. 
V oblasti doktorských studií dojde ke změnám v oblasti organizace a finančních aspektů (zaměření na 
monitoring plnění studijních povinností s akcentem na tvorbu disertačních prací – dokončení studia 
studentů v řádném termínu, a dále pak zahraniční pobyty). 

 
V diskusi nikdo nevystoupil, pan děkan dal hlasovat o předloženém návrhu. 
 
Hlasování o předloženém návrhu – Plán realizace strategického záměru a strategie 
internacionalizace FF UHK pro rok 2023:  
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala plán realizace strategického záměru a strategie 
internacionalizace Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové na rok 2023. 
 

3. Zahájení řízení ke jmenování profesorem doc. PhDr. Ladislava Cabady, Ph. D. 
návrh složení hodnotící komise ke jmenování profesorem 
 
Dr. Prouza předal slovo dr. Mangelovi, který uvedl, že jmenovací řízení doc. Cabady bylo zahájeno na 
vlastní žádost dne 18. října 2022 v oboru české a československé dějiny. Sestavením komise byla 
pověřena paní prof. Musilová, které tímto předal dr. Mangel slovo.  
 
Paní profesorka krátce představila členky a členy komise, kterými jsou: 
Prof. PhDr. Dana Musilová, CSc. (FF UHK) – předsedkyně komise 
Prof. PhDr. Jana Burešová, CSc. (FF UPOL) 
Prof. PhDr. Bohumil Jiroušek, Dr. (FF JCU) 
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Prof. PhDr. Jiří Kocian, CSc. (ÚSD AV ČR, v. v. i.) 
Prof. PhDr. Jan Pelikán, CSc. (FF UK) 
 
V diskusi nikdo nevystoupil, pan děkan dal hlasovat o předloženém návrhu. 
 
Hlasování o předloženém návrhu složení hodnotící komise ke jmenování profesorem doc. Ladislava 
Cabady. 
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK schvaluje složení hodnotící komise ke jmenování profesorem 
pana doc. Ladislava Cabady. 

 
 

4. Projednání záměru FF UHK podat dodatek ke smlouvě o změně uskutečňování navazujícího 
magisterského studijního programu N0222A120001 Historie, spočívající v uskutečňování 
studijního programu ve spolupráci se Univerzitou Konštantína Filozofa v Nitře (Slovensko)  
 
Úvodní slovo měl dr. Tomáš Hradecký, proděkan pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost. 
Dr. Hradecký uvedl, že dodatek byl předložen ke schválení z důvodu akreditace nového studijního 
programu na straně univerzity v Nitře. 
 
V diskusi nikdo nevystoupil, pan děkan dal hlasovat o předloženém návrhu. 
 
Hlasování o předloženém návrhu – Záměr podat dodatek ke smlouvě o změně uskutečňování 
navazujícího magisterského studijního programu Historie, spočívající v uskutečňování studijního 
programu ve spolupráci se Univerzitou Konštantína Filozofa v Nitře (Slovensko).  
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala a doporučuje rektorovi UHK předložit záměr 
podat dodatek ke smlouvě o změně uskutečňování navazujícího magisterského studijního programu 
Historie, spočívající v uskutečňování studijního programu ve spolupráci s Univerzitou Konštantína 
Filozofa v Nitře, Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 
 

5. Projednání a schválení navrhovaných změn členů komisí státních závěrečných zkoušek 
uskutečňovaných studijních programů FF UHK 
 
Bod uvedl dr. Tomáš Hradecký, proděkan pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost. 
 
Hlasování o předloženém návrhu – Složení komisí pro státní závěrečné zkoušky 
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
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Vědecká rada Filozofické fakulty UHK schvaluje navržené složení komisí pro státní závěrečné 
zkoušky oborů a programů FF UHK. 
 
 

6. Projednání návrhu na změnu garanta navazujícího magisterského studijního programu Sociální 
práce (program je určen na dostudování, od r. 2021 do něj již nejsou přijímáni studenti)  
 
Bod uvedl dr. Tomáš Hradecký, proděkan pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost, který sdělil, že 
novou garantkou je navržena paní doc. Alena Vosečková. 
 
Hlasování o předloženém návrhu – Změna garanta navazujícího magisterského programu Sociální 
práce 
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK souhlasí se změnou garanta navazujícího magisterského 
studijního programu Sociální práce a doporučuje rektorovi UHK předložit tuto změnu ke schválení 
Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 

7. Projednání záměru FF UHK požádat o prodloužení akreditace bakalářského studijního programu 
Sociologie  
 
Úvodní slovo měl dr. Tomáš Hradecký, proděkan pro studijní záležitosti a vzdělávací činnost. 
 
Hlasování o předloženém návrhu – Projednání žádosti o prodloužení akreditace bakalářského 
studijního programu Sociologie. 
Přítomných:  18 
Pro:   18 
Proti:    0 
Zdržel se:   0 
Nehlasoval:        0 
 
Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala žádost o prodloužení akreditace bakalářského 
studijního programu Sociologie a doporučuje rektorovi UHK tuto žádost předložit k projednání 
Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 

8. Různé 
 
Paní prof. Hrubá, děkanka Filozofické fakulty UJEP a zároveň předsedkyně Asociace děkanů filozofických 
fakult v ČR, uvedla, že asociace v posledním roce a půl intenzivně jedná o zlepšení pozice filozofických 
fakult v rámci hodnocení vědy. Za velmi důležitá považuje paní prof. Hrubá jednání s ministerstvem 
školství ohledně mzdových tarifů akademiků v humanitních oborech, které jsou v porovnání 
s průměrnými platy akademiků na vysoké škole nižší. Pokud se situace nezlepší, paní profesorka 
upozornila na možné hromadné odchody akademiků do regionálního školství.  
V diskusi vystoupil prof. Kuča, který upozornil na nutnost koncepčního řešení této situace. 

Prof. Felcman informoval zapojení Filozofické fakulty UHK do přípravy Česko-polského kongresu, který 
proběhne na podzim příštího roku. 
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Termín jarního zasedání VR FF UHK bude z důvodu chystaného řízení ke jmenování profesorem stanoven 
s ohledem na termín zasedání Vědecké rady UHK. 
 

9. Závěrem dr. Prouza zrekapituloval projednané a schválené body a poděkoval všem přítomným za účast 
na tomto zasedání. 
 
Usnesení: 
 
o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala plán realizace strategického záměru a strategie 

internacionalizace Filozofické fakulty Univerzity Hradec Králové na rok 2023. 
 

o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK schvaluje složení hodnotící komise ke jmenování profesorem 
pana doc. Ladislava Cabady. 
 

o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala a doporučuje rektorovi UHK předložit záměr 
podat dodatek ke smlouvě o změně uskutečňování navazujícího magisterského studijního 
programu Historie, spočívající v uskutečňování studijního programu ve spolupráci s Univerzitou 
Konštantína Filozofa v Nitře, Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 

o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK schvaluje navržené složení komisí pro státní závěrečné 
zkoušky oborů a programů FF UHK. 
 

o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK souhlasí se změnou garanta navazujícího magisterského 
studijního programu Sociální práce a doporučuje rektorovi UHK předložit tuto změnu ke schválení 
Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 

o Vědecká rada Filozofické fakulty UHK projednala žádost o prodloužení akreditace bakalářského 
studijního programu Sociologie a doporučuje rektorovi UHK tuto žádost předložit k projednání 
Radě pro vnitřní hodnocení UHK. 
 

 
 

Mgr. Jan Prouza, Ph.D.  
 
 
 
 
 
 
 
Přílohy, které jsou součástí zápisu z jednání:  

• Prezenční listina – součást písemného originálu zápisu z jednání;  
• Podklady k bodům č. 2, 3, 4, 5, 6 a 7. 

 
 
 
 
 

Zápis z jednání byl rozeslán členům vědecké rady v elektronické podobě, je zveřejněn na webových stránkách 
UHK a je archivován rovněž na speciálním úložišti vědecké rady spolu s kompletními podklady.  
 
 
  


